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INFORMACE Z KŘEMEŽSKA

Na tuto otázku si asi každý z Vás dokáže 
odpovědět sám – rok, jaký jsme nikdy 
nezažili, rok plný obav z nemoci, obav 
z ekonomických a sociálních dopadů, 
z budoucnosti. A minimálně část roku 
nového nebude jistě jiná. Ale vždycky 
v historii byly špatné doby impulsem, 
začátkem něčeho nového a člověk nadaný 
rozumem si zatím za dobu své existence 
se všemi výzvami světa poradil. Snad  
to bude i tentokrát a správným směrem. 
Osobně mám pocit, že dnešní svět je příliš 
materialistický a všechno materialistické 
má své fyzické hranice. Navíc  vše  
ve světě má stálou tendenci vyrovnávat 
míru entropie, tj. zjednodušeně míru 
nerovnováhy do stavu vyrovnaného.  
To věděli již dávní mudrci a dnes jistě 
všichni znají symboly rovnováhy jing 
a jang. A tak doufám, že to kyvadlo 
materiálního světa se znovu vrátí do 
rovnováhy se světem duchovním. Pokud 
jsou lidé moudří, pochopí, že se zemí, 
jejíž jsou součástí, nesmí bojovat jako se 
soupeřem. A budou mít tak své stálé místo.
V souvislosti s pandemií koronaviru bych 
chtěl ještě jednou poděkovat všem,  
kteří na jaře i na podzim nezištně pomáhali 
a pomáhají dále s jejími dopady. Všem 
spoluobčanům děkuji za jejich trpělivost  
a ukázněnost v těchto zlých časech.
Ale nebylo mým úmyslem v tomto 
příspěvku filozofovat, chtěl jsem 
především shrnout uplynulý rok v životě 
naší obce bez ohledu na Covid-19.
I když tato nemoc částečně paralyzovala  

i naši obec, život se přesto nezastavil. Co se 
tedy podařilo?
Podařilo se rekonstruovat cestu v části 
Chmelné směrem na Háje, kde byli 
občané řadu let zaplavováni bahnem 
z přilehlých polí, zrekonstruovala  
se komunikace u Beranova mlýna, provedla 
se plošná oprava poškozených komunikací  
v oblasti Chlumu, Bohouškovic  
a Mříčí. Díky pozemkovému úřadu byly 
vystavěny 3 nové komunikace v Loučeji  
dle pozemkových úprav.
Vybudovala se nová lávka z Chlumu  
do Křemže díky sponzorskému příspěvku fi 
RB konstrukce, Bláha Roman a RUGO-STAV, 
Rubenvolf Pavel. Dokončilo se parkoviště 
na Doubku a zastřešení kontejnerových 
stání u benzinové pumpy.
Velmi přínosné bylo zřízení sběrného 
dvora, jehož duchovním otcem a tvůrcem 
je vedoucí Služeb městyse Křemže, Pavel 
Rubenvolf.
Kompletně nový byl vystavěn most přes 
potok ve Stupenských jednotách.
Byla kompletně zrekonstruována střecha 
na bytovém domě čp. 321 ve Křemži  
a na obecním objektu ve Stupné.
Co se týče vodohospodářského majetku, 
bylo provedeno zatěsnění vrtů u Vackova 
mlýna, dovybaven a připojen nový vrt  
v Loučeji a zrekonstruována část vodovodu 
základní školy, na který se podařilo zajistit 
dotaci.
Započala rekonstrukce fotbalového hřiště, 
na které se obci podařilo rovněž získat 
dotaci.

Před dokončením je nové kolumbárium 
na hřbitově, po kterém je současně velká 
poptávka.
V péči o vzhled obce byla provedena řada 
sadových úprav, např. výsadba živého 
plotu kolem chodníku na Pasíčka.
Hodně pozornosti jsme věnovali přípravě 
významných investičních akcí. V prvé řadě 
chci zmínit rekonstrukci bývalého kina  
na Obecní dům, kde bylo požádáno  
o dotaci a v roce 2021 započne vlastní 
stavba. Dále očekáváme v nejbližších 
dnech vydání stavebního povolení na 
chodník v Chlumu,  po obdržení rovněž 
začneme s jeho výstavbou. V loňském 
roce se nepodařilo rozběhnout výstavbu 
vodovodu Vinná pro kapacitní nedostatky 
oslovených firem, tato bude v letošním 
roce zrealizována. Pro chodník do Mříčí 
je dokončena projektová dokumentace 
a probíhá správní řízení před jejím 
povolením, po jeho získání bude stavba 
zahájena. Jakmile klimatické podmínky 
dovolí, bude zahájena i rekonstrukce ul. 
Polní. Další významnou stavbou, o jejíž 
podporu formou dotace jsme požádali, 
je rekonstrukce propustku na křížení ul. 
U Rybníka a Lomená, který způsobuje 
povodňové opatření. Tato stavba bude 
v letošním roce rovněž realizována. Dále 
bude dovybaveno dětské hřiště Žabák,  
na které se nám rovněž podařilo získat 
dotaci.
Připravil jsem studii Naučné a sportovní 
stezky kolem Křemežského rybníka,  
která nyní získává „štábní“ podobu,  

JAKÝ BYL ROK 2020?
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UPOZORNĚNÍ  -  POPLATEK ZA PSY NA ROK 2021

Během prosince měli občané na Křemežsku možnost vyplnit dotazník a sdělit nám tak 
své názory a připomínky k životu na Křemežsku. Velice nás potěšil zájem o dotazník, před 
koncem roku se sešlo téměř 100 vyplněných dotazníků. Všechny došlé odpovědi zpracujeme  
a vyhodnocení dotazníku zveřejníme na stránkách Městyse Křemže.
Ráda bych se omluvila obyvatelům Chlumečka, v tištěné verzi nám v dotazníku v seznamu osad 
chyběl právě Chlumeček, v online verzi byla tato chyba opravena. 

Alena Nováková

DOTAZNÍK OBEC PŘÁTELSKÁ RODINĚ A SENIORŮM 2021

Upozornění pro majitele psů na možnost platit poplatek  
za psy bezhotovostně na bankovní účet Městyse Křemže. 

Poplatek je splatný do května 2021.
Číslo účtu:  0580025369/0800
Variabilní symbol:  1341
Poznámka: Do zprávy pro příjemce napsat své jméno a bydliště

Sazba poplatků za psy:

Křemže:
Rodinné domy  300,- Kč
Bytové domy  600,- Kč
Důchodci                      200,- Kč

Osady:
(Chlum, Mříč, Bohouškovice, Stupná, Chlumeček, Chmelná, 
Lhotka, Loučej, Vinná) - 300,-  Kč
Důchodci   200,-  Kč
Samoty               100,-  Kč

Tímto způsobem je možné také platit i poplatek z pobytu  
a poplatek za umístění reklamního zařízení. 
Tyto poplatky jsou splatné do března 2021.

Poplatek z pobytu:
Číslo účtu:  0580025369/0800
Variabilní symbol:  1342
Poznámka: Do zprávy pro příjemce napsat své jméno a bydliště

Poplatek za umístění reklamního zařízení:
Číslo účtu: 0580025369/0800
Variabilní symbol: 1343
Poznámka: Do zprávy pro příjemce napsat své jméno a bydliště

a se kterou Vás následně seznámím.  
V souvislosti s tímto záměrem se projektuje 
chodník podél fotbalového hřiště  
na odbočku ke Křemežskému rybníku 
pro bezpečný pohyb chodců a uživatelů 
této populární vycházkové trasy. V tomto 
roce rovněž zahájíme práce na zpracování 
studie využití prostoru kolem základní 
školy.
Co se týče společenského života, není 
třeba se dlouze rozepisovat - pandemie 
prakticky znemožnila konat jakékoliv 
tradiční společenské akce, ať už Křemežský 
víkend, Setkání seniorů, Výstavu umělců 
Jihočeského kraje nebo třeba advent. 
Snad si tyto naše oblíbené akce už letos 
užijeme bez omezení.

Určitě řadu z Vás bude zajímat i po tom,  
co zaznívá v mediích, jak si stojí naše 
obec, co se týče finančních příjmů  
a na druhé straně výdajů. Ke konci listopadu 
2020 naše obec měla příjmy plánované 
rozpočtem ve výši téměř 98 %. To znamená, 
že jsme nezaznamenali výpadek příjmů  
z poklesu daňových výnosů státu, ten nám 
naopak posílil rozpočet paušální částkou 
na obyvatele, která v souhrnu činila  
3,6 mil. Kč (Paušální částku obdržely 
všechny obce, aniž by o ni kdo musel 
žádat!)
Rozpočet za rok 2020 skončil 
významným přebytkem, a to nám spolu 
s naspořenými prostředky z předchozích 
let umožní realizovat výše uvedené akce  

i bez získaných dotací nebo úvěrů.  
Při přípravě a schvalování rozpočtu jsem 
vždy prosazoval svoji konzervativní filozofii 
hospodaření, tj. nezadlužovat se a vytvářet 
si finanční rezervy pro nenadálé problémy 
nebo realizaci větších akcí v budoucnosti. 
Myslím, že se tento přístup nyní vyplácí.

Milí spoluobčané, přeji Vám všem  
do roku 2021 především pevné zdraví, 
štěstí a lásku. Nechť se Vám daří potkávat 
jen dobré a moudré lidi. Všem nám přeji 
začátek nových lepších časů!

S úctou a pokorou Váš 
starosta, Josef Troup.

Knihovna městyse Křemže 
pořádá pro seniory  

Virtuální univerzitu třetího věku 
1. nezávazná přednáška se koná 

3. ÚNORA 2021 v 12.30 
Přihlašování / odhlašování studentů pro letní semestr je možné 

do 28. 2. 2021 včetně.  
téma kurzu v 2. semestru 

Genealogie. Hledáme své předky 
Zájemci se mohou přihlásit v Knihovně městyse Křemže 

 

Podmínky studia VU3V 
Studia se mohou účastnit posluchači: 

 občané České republiky důchodového věku nebo invalidní důchodci 
V průběhu semestru: 

 společná výuka probíhá v konzultačním středisku 1x za 14 dní 
 každý kurz obsahuje 6 vyučovacích videopřednášek 

Přehled virtuální kurzů naleznete na portálu www.e-senior.cz 
Posluchači - zapojení do studia: 

 zájemce o studium kontaktuje konzultační středisko v knihovně v Křemži 
 vyplní přihlášku ke studiu, kterou obdrží od tutora v konzultačním středisku 
 uhradí studijní poplatek - 300,- Kč/kurz 

Povinnosti posluchače: 
 minimálně 80% účast na společné výuce 
 vypracování testu za každou z videopřednášek a závěrečného testu 
 samostudium 
 respektování podmínek užívání portálu www.e-senior.cz  

Posluchači – přerušení studia: 
 kdykoliv během semestru / před novým semestrem 
 možné pokračování po přerušeném studiu  

 

Termíny společných přednášek v letním semestru 2020/2021 VU3V 
v Knihovně městyse Křemže 

 

1. přednáška  3. 2. 2021 12. 30 – 14.00 
2. přednáška            17. 2. 2021 12. 30 – 14.00 
3. přednáška 3. 3. 2021 12. 30 – 14.00 
4. přednáška            17. 3. 2021 12. 30 – 14.00 
5. přednáška            31. 3. 2021 12. 30 – 14.00 
6. přednáška            14. 4. 2021 12. 30 – 14.00 
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ZIMA V KNIHOVNĚ MĚSTYSE KŘEMŽE

Knihovna městyse Křemže 
pořádá pro seniory  

Virtuální univerzitu třetího věku 
1. nezávazná přednáška se koná 

3. ÚNORA 2021 v 12.30 
Přihlašování / odhlašování studentů pro letní semestr je možné 

do 28. 2. 2021 včetně.  
téma kurzu v 2. semestru 

Genealogie. Hledáme své předky 
Zájemci se mohou přihlásit v Knihovně městyse Křemže 

 

Podmínky studia VU3V 
Studia se mohou účastnit posluchači: 

• občané České republiky důchodového věku nebo invalidní důchodci 
V průběhu semestru: 

• společná výuka probíhá v konzultačním středisku 1x za 14 dní 
• každý kurz obsahuje 6 vyučovacích videopřednášek 

Přehled virtuální kurzů naleznete na portálu www.e-senior.cz 
Posluchači - zapojení do studia: 

• zájemce o studium kontaktuje konzultační středisko v knihovně v Křemži 
• vyplní přihlášku ke studiu, kterou obdrží od tutora v konzultačním středisku 
• uhradí studijní poplatek - 300,- Kč/kurz 

Povinnosti posluchače: 
• minimálně 80% účast na společné výuce 
• vypracování testu za každou z videopřednášek a závěrečného testu 
• samostudium 
• respektování podmínek užívání portálu www.e-senior.cz  

Posluchači – přerušení studia: 
• kdykoliv během semestru / před novým semestrem 
• možné pokračování po přerušeném studiu  

 

Termíny společných přednášek v letním semestru 2020/2021 VU3V 
v Knihovně městyse Křemže 

 

1. přednáška  3. 2. 2021 12. 30 – 14.00 
2. přednáška            17. 2. 2021 12. 30 – 14.00 
3. přednáška 3. 3. 2021 12. 30 – 14.00 
4. přednáška            17. 3. 2021 12. 30 – 14.00 
5. přednáška            31. 3. 2021 12. 30 – 14.00 
6. přednáška            14. 4. 2021 12. 30 – 14.00 

 



4

KŘEMEŽSKO 2021

Je již dávnou tradicí, že je možné v době adventu navštívit 
chlumskou kapličku, kde bývá už od sedmdesátých let 
vystavován krásný, stařičký sádrový Betlém, který do 
současné podoby zrenovoval Luboš Bürger.  Z důvodu 
jeho ochrany před  nenechavci však nemůže být veřejně 
přístupný, a tak lze chlumský svatostánek navštívit jen po 
domluvě s Vojtou Zimmermannem. Tyto okolnosti daly před 
časem vzniknout myšlence zhotovit Betlém venku. Takový, 
u kterého je možné zastavit kdykoli při procházce s dětmi  
a povyprávět jim třeba to, jak to s těmi Vánocemi je…. 

Letošní kovidová opatření, spojená se zákazy oblíbených 
vánočních trhů a ochuzení nás všech o zážitky i vánoční 
atmosféru, byly tím správným impulsem proto ho vyrobit.  Rozkaz 
zněl jasně! Betlém musí být nejpozději na třetí adventní neděli 
hotov. Od rozhodnutí pustit se do práce neuplynul ani týden. 
Šibeniční termín dne a noci dostala naše kreslířka Jana Tondrová 
k namalování postav Marie a Josefa. A zvládla to znamenitě! 
V neděli ráno, 13. prosince, jsme se pustili do výroby. Sešlo  
se nás osm. Jedna parta vyrazila do lesa na bukové klestí na plot 

a druhá se pustila do výroby. Parádní zázemí pro výrobu poskytl 
Rosťa Houška ve své truhlárně, kde jsme postupně vyrobily 
všechny díly betlému, tak aby byl rozložitelný a jeho demontáž 
a opětovná montáž pro další roky byla co nejsnazší. A tak  
se řezalo, šroubovalo a sestavovalo.  V jednu hodinu jsme již 
byli na návsi s hotovými díly. Cestou jsme to vzali kolem stohu 
v místním družstvu, kde jsme si vypůjčili trochu slámy. Souboj 
s časem a tmou byl neúprosný. Kolem půl páté bylo skoro vše 
hotovo. Chybělo jen zapojit elektřinu, což zvládl na jedničku 
Honza Kříž. V pět hodin byl Betlém hotov. Nechyběla ani 
závěrečná fotka všech zúčastněných. Bohužel ne všichni byli 
přítomni z pracovních důvodů. Proto bych chtěl poděkovat 
všem co přiložili ruku k dílu. Michalu Horákovi, Rosťovi Houškovi, 
Martinu Fejfarovi, Michalu Opekarovi, Janě a Vráťovi  Tondrovým, 
Tomášovi Dominovi, Honzovi Křížovi. Pomohli též bratři Rytířové, 
kteří nám dodali dřevo na konstrukci. Ostatní materiál pořídili 
Chlumáci z vlastních zdrojů. Největší odměnou pro všechny 
byl příznivý ohlas, radost dětí ze svaté rodinky u vánočního 
stromečku a těšení se na Ježíška.

Za spolek Chlumáci Roman Bláha.

BETLÉMY V CHLUMU
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V adventním čase mohli naši školu konečně navštívit všichni žáci. 
Někteří sice pouze v sudé nebo v liché týdny, ale alespoň došlo 
k setkání s učiteli tváří v tvář a především předměty s menší 
hodinovou dotací se mohly posunout ve výuce efektivněji. 
Uplynulé období ve svých proměnách přineslo samozřejmě řadu 
problémů i šancí. 
Po návratu do lavic například nemohli někteří žáci uvyknout 
pravidelné práci. V tomto období byla velmi důležitá schopnost 
rodičů na potomka dohlédnout a pomoci mu vrátit pravidelné 
vzdělávací návyky. Ne vždy se to dařilo a učitele čekalo a čeká 
spousta práce navíc. Také mnozí kolegové museli upravovat své 
pracovní návyky i hodnocení tak, aby vše respektovalo situaci. 
To byl a je náročný proces. V současné době situace vypadá opět 

vážně a my s určitými obavami čekáme, jak budeme pokračovat 
v lednu. Nepřítomnost žáků ve škole totiž výrazně rozevřela 
pomyslné nůžky mezi přístupy ke škole v jednotlivých rodinách. 
Někteří úspěšně profitují ze situace a zlepšují se, jiní využívají 
mírných a tolerantních pravidel k absolutní pasivitě. Bohužel 
nemyslí vůbec na budoucnost. V důsledku těchto dopadů může 
situaci srovnat jen dlouhodobější pobyt žáků ve školních lavicích. 
Proto doufám, že situace po vánočních svátcích bude alespoň 
taková, jaká je nyní, ne-li lepší.
Všem rodičům, žákům, kolegům i provozním zaměstnancům přeji 
hodně zdraví v novém roce 2021!

Mgr. Jiří Thám, ředitel ZŠ a MŠ Křemže

O ČÁSTEČNÉM NÁVRATU DĚTÍ DO ŠKOL

Po vzniku parkoviště před MŠ Křemže jsme v touze po větší 
bezpečnosti žáků při ranním příchodu do školy nechali posunout 
zákaz vjezdu za toto parkoviště. Doufali jsme, že rodiče budou 
chápat, že otáčení a couvání v šeru mezi procházejícími dětmi 
je vrcholně nebezpečné. A skutečně, většina rodičů možnosti 
parkoviště pod dopravním hřištěm i před školkou využívá. Těm 
moc děkuji. Opět ale přibývá rodičů, kteří by nejraději vjeli téměř 
do školy. Na parkovací místa pro zaměstnance přijede někdy  
až 12 aut. Ty ale pomalu přijedou před školu a zaparkují. 
Problémem je těch padesát až šedesát aut, která do konce školní 
ulice vjedou a následně se tam otáčejí. Situace mezi půl osmou  
a osmou hodinou je skutečně nepřehledná  a nebezpečná. Považuji 
za štěstí, že zatím nikdo nenacouval do malého školáčka, který je 
často pod úrovní viditelnosti řidiče. Policie zde nemůže nechat 
stálou službu, ale já pevně věřím, že za těmito přestupky je jen 
neschopnost uvědomit si riziko. Proto upozorňuji na nebezpečí  
a prosím všechny rodiče, aby zákaz vjezdu respektovali. 

Děkuji za pochopení! 
Mgr. Jiří Thám, ředitel ZŠ a MŠ Křemže

ZÁKAZ VJEZDU JE PRAVDĚPODOBNĚ OBTÍŽNĚ 
ROZPOZNATELNÁ DOPRAVNÍ ZNAČKA
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Jednou z největších investičních akcí v novodobé historii naší obce je dlouho plánovaná rekonstrukce objektu bývalé sokolovny, 
později kina a dnes chátrajícího objektu na víceúčelový „obecní dům“.
Abych předešel různým dezinformacím či „lidové slovesnosti“, přináším níže informace k této akci, která se připravuje celých dlouhých 
10 let v podobě, v jaké ji měli k dispozici naši zastupitelé.
Pokud by se chtěl někdo blíže seznámit s architektonicko-stavebním řešením, je možné pro zájemce připravit CD s projektovou 
dokumentací, která byla součástí stavebního povolení.

OBECNÍ DŮM KŘEMŽE (REKONSTRUKCE BÝVALÉ SOKOLOVNY-KINA)

Úvodem si dovolím uvést stručnou genezi tohoto záměru:

Po ukončení provozu kina v bývalé sokolovně objekt postupně 
chátral a využit byl pouze v období konání Křemežského veletrhu. 
Právní nástupce původního Sokola o vydání objektu v rámci 
restitucí nepožádal. Stav a využití objektu se v podstatě od roku 
1993 neřešilo (prioritně se řešily významnější akce jako ČOV, 
plynofikace, rekonstrukce radnice atd.) a objekt postupně chátral. 
Žádost o odprodej objektu byl zamítnut z důvodu exponovaného 
umístění, ctění historie vzniku a udržení si kontroly nad využitím 
objektu.
Na návrh starosty Ing. Josefa Troupa se zastupitelstvo rozhodlo 
stav objektu řešit. V první etapě proběhla debata o způsobu 
využití. Potvrzen byl záměr objekt ponechat v majetku obce  
z výše uvedených důvodů a následně i 2 varianty možného využití 
- obecní dům či obytný dům. Tyto varianty byly dány i k vyjádření 
veřejnosti. Následně zastupitelstvo rozhodlo ubírat se cestou 
obecního domu už jen z důvodu respektování původní funkce 
domu, který si vybudovali pro spolkovou činnost předváleční 
sokolové, dále z důvodu exponovaného místa v obytné zástavbě 
a návaznosti na prostory školských zařízení. Významnou roli hrálo 
i jednání se Základní uměleckou školou Č. Krumlov, která nemá 
dostatečné a vyhovující prostory pro výuku.
Následně bylo v ZM vypracováno zadání funkčního využití 
objektu, které bylo součástí zadání poptávky na architektonickou 
studii osloveným architektům.
Zpracované studie byly vystaveny déle než rok, aby se s nimi 
mohla veřejnost dostatečně seznámit a bylo provedeno 
vyhodnocení studií podle zadání, které bylo součástí poptávky. 
Jako nejvhodnější vyšla studie firmy Petermann - Ing. Petr Ježek.
Vzhledem k zpochybňování postupu a studie ze strany některých 
zastupitelů bylo opětovně provedeno veřejné projednání studie 
s prezentací zpracovatele, který maximálně zohlednil připomínky 
technického rázu. Následně byla studie opětovně odsouhlasena 
zastupitelstvem.
Projektant  následně vypracoval projektovou dokumentaci pro 
stavební povolení, obec získala v roce 2020 pravomocné stavební 
povolení.
V současné době je podána žádost o dotaci z programu MMR, 
která cílí přesně na tento účel. (Jelikož součástí žádosti o dotaci 
je i souhlas zastupitelstva s jejím podáním, trošku mě zaskočil 
nepochopitelný nesouhlas některých zastupitelů s podáním této 
žádosti na prosincovém zasedání, nicméně většinově bylo podání 
žádosti schváleno a žádost byla podána.)
Vlastní realizace, ať už s přispěním dotace nebo bez ní,  
je plánována na rok 2021 s dokončením v roce 2022 tak, aby obec 
tuto akci mohla provést bez nutnosti úvěrování.

Technický stav budovy vyžaduje brzké řešení a jeho oddalování 
bude stav pouze zhoršovat.

K využití objektu:
Nejprve krátké zamyšlení. Už z názvu „obecní dům“ lze pochopit, 
že se jedná o objekt pro široké využití spolkové, kulturní  
a sportovní činnosti obce. Obec je nutné chápat jako společenství 
lidí, jako velkou rodinu, tzn. obecní dům nemůže být z tohoto 
pohledu poměřován parametry klasického komerčního objektu. 
Stejně jako si rodiny nestaví rodinný dům, aby jim vydělával, nebo 
věřící si nestaví kostel, aby jim vydělával…
Zmiňovaná podpora státu na rekonstrukci těchto objektů  
je zaměřena právě na tento způsob využití, z čehož vyplývá  
i podmínka, že objekt nesmí být po dobu 5 let využíván komerčně.
Funkční využití objektu počítá se zázemím pro základní 
uměleckou školu, která již v zadání přesně definovala svoje 
prostorové požadavky. Víceúčelový sál je koncipován pro 
kulturní akce - koncerty, divadla, přednášky, plesy, výstavy apod.,  
pro něž není v Křemži vhodný prostor (radniční sál je pro řadu 
těchto akcí nevyhovující -  z důvodu prostorového uspořádání 
a vytápění). Dále umožňuje funkci sportovní, prostorově byl 
zkonzultován např. s badmintonovým klubem; umožňuje další 
sálové sporty jako volejbal, ping-pong, kondiční cvičení atd.
Další prostory umožňují využití pro spolkovou činnost, pro kterou 
v současné době nemá obec vyhovující prostory nebo funguje 
pouze v provizoriu - klub modelářů, spolek mladých myslivců 
a ochránců přírody; umožňuje zájmové aktivity sportovně 
relaxačního zaměření a výchovného charakteru, které nyní 
fungují v nevhodných prostorách- joga, šachy, skaut apod.
Velmi významné je využití pro potřeby tělesné výchovy 
předškolních dětí z MŠ - v současné době je tělocvična plně 
obsazena tělesnou výchovou ZŠ, tudíž není prostor pro MŠ 
Křemže. Vzhledem k poloze rekonstruovaného objektu je toto 
využití pro MŠ ideální.
Malé restaurační zázemí umožňuje pořádání celé řady 
společenských a sportovních akcí. Nejedná se,  jak již při prezentaci 
vysvětlil projektant (a je dosud některými mylně chápáno), 
o trvalý komerční kavárenský provoz. Jeho účelem je zajistit 
možnost občerstvení při pořádání kulturních, společenských a 
sportovních akcí pořadatelem.

Bilance spotřeby energií:
-roční spotřeba tepla: 638 GJ/rok = 2837 m3 zemního plynu = 
181.000,-Kč/rok
-roční spotřeba el. energie VT 3,211 Kč/kWh(180 dnů) = 100.793,-
Kč/rok

NT 1,794 Kč/kWh(180 dnů) = 54.901,-Kč/rok

OBECNÍ DŮM
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Uvedený propočet je proveden na aktuální a projektovaný 
stav, kdy vývoj energií do roku zahájení provozu nelze přesně 
odhadnout. Stejně nelze přesně a závazně stanovit využití a z 
toho vyplývající hrazení provozních nákladů - bylo by pošetilé 
si myslet, že můžeme znát přesně skladbu a počet uživatelů 3 
roky dopředu. To bude samozřejmě záviset i na přístupu obce, tj. 
vytváření uživatelsky příjemného prostředí obecního domu pro 
jeho uživatele.
Opakuji znovu fakt, že smyslem objektu je  vytvořit prostor pro 
pestrý kulturní, společenský a sportovní život naší komunity = 
obce. To předpokládá i podpora státu prostřednictvím podmínek 
dotačního programu, tj. že objekt nesmí být min. 5 let komerčně 
využíván.
Provoz objektu musí být zajištěn konkrétní osobou - domovníkem 
- buď přímo současným zaměstnancem obce nebo např. aktivním 
seniorem tzv. na dohodu.
Investiční náklady rekonstrukce činí dle rozpočtových nákladů 
50.226.387,- Kč bez DPH (bez inventáře) a bude využita možnost 
získat dotaci MMR ve výši max. 10 mil. korun. Realizace je ovšem 
nutná i v případě nepřidělení dotace, neboť technický stav  
již neumožňuje další otálení s rekonstrukcí. Finanční prostředky 

vlastní byly cíleně naspořeny úsporami z minulých let tak,  
aby nebylo nutné zatížit obec úvěrem.
Časový harmonogram (jak je nastaven v žádosti o dotaci) - 
příprava tj. výběrové řízení: 01-04/2021, zahájení stavby: 04/2021, 
dokončení stavby: 08/2022. Pro rok 2021 se počítá s investicí  
35 milionů, v roce 2022 zbytek.

Je nutné upozornit na fakt, že se jedná o stavbu ze 30. let  
20. století, a i když byla provedena pasportizace objektu, je možné 
a u podobných staveb obvyklé, že se vyskytnou nepředvídatelné 
stavební problémy, které bude nutno řešit operativně v průběhu 
stavby.
Závěrem si dovoluji uvést, že celkové řešení maximálně respektuje 
hmotové a architektonické řešení původní stavby pana arch. 
Schneidera, což ocenil i architekt Správy CHKO Blanský les.
Obdobné rekonstrukce za odpovídající náklady proběhly na řadě 
míst republiky a slouží ke spokojenosti obyvatel.

Ing. Josef Troup, starosta

ARCHITEKTONICKÉ - STAVEBNÍ ŘEŠENÍ
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LEDEN  NA  ZAHRADĚ

Průměrné teploty ovzduší  v tomto měsíci 
jsou -2°C v nadmořské výšce 400 metrů 
a na každých sto metrů se snižují asi 
o půl stupně, a tak v 600 metrech n.m. 
je průměrně kolem -3°C.
Vegetace je v hlubokém spánku, půda je 
promrzlá v celé orniční vrstvě, na povrchu 
je asi -2°C, v hloubce 20cm naměříme 
přibližně      -0,5°C, v 60 centimetrech 2°C 
a ve 100cm 4°C.  Ochlazování dále 
pokračuje až do konce ledna o další 2°C.
Vodní srážky většinou sněhové činí 
v průměru 50 milimetrů ve 400 metrech 
nad mořem. Často se vyskytují námrazy 
a ledovky.
Den trvá na Nový rok pouhých 8,05 hodin, 
na konci ledna již 9,15 hodin a slunečního 
svitu je pouze okolo 50ti hodin, což je jen 
3% z celoročního svitu.
Uskladněné hlízy jiřinek, mečíků, begónií 
apod. pravidelně kontrolujeme z hlediska 
výskytu skládkových chorob (plísně, 
hniloby). Můžeme rychlit některé venkovní  
druhy cibulovin (hyacinty, tulipány, 
narcisy).
Provádíme též pravidelnou kontrolu 
uskladněného ovoce a zeleniny, 
vyřazujeme veškeré poškozené plody. 
Ve skladě udržujeme teplotu v rozmezí 
2 až 5°C a vzdušnou vlhkost kolem 
90% a dostatečně větráme. Ovoce je 
nutné skladovat odděleně od zeleniny, 
aby nepřijímalo její pachy.
Pokojové květiny zaléváme jen střídmě 
a téměř nepřihnojujeme. Kontrolujeme 
výskyt chorob a škůdců. V bytech se sušším 
vzduchem nezapomeneme na zvlhčování 
okolního prostoru pomocí odpařovačů 
a rosičů. 
Substrát u přezimujících kbelíkových 
rostlin (fuchsie, oleandry, fíkovníky, 
durmany apod.) udržujeme sušší, 
aby nedocházelo k zahnívání kořenů. 
Nezapomínáme na občasné vyvětrání 
celého prostoru. Teplotu udržujeme 

od 5 do 10 °C. U neopadavých druhů 
je nutný přístup světla (citrusy, myrty, 
oleandry).
Mezi převisle rostoucí  pokojové květiny 
patří voděnky. Rod zahrnuje  řadu různě 
zbarvených druhů a hybridů. Rostliny 
vyžadují dostatek světla a chladnější 
místnost, především přes zimu. 
Nevýhodou těchto rostlin je krátkověkost, 
takže je u nich nutné časté přemnožování 
a zmlazování. Řízky výborně zakoření 
i v nádobě s vodou.
Odstraňujeme sníh a námrazu 
na stálezelených keřích, případně 
koniferách, aby se nerozlomily, 
u sloupových forem je dobré větve 
svazovat. Sníh může poškodit i dřeviny 
v nádobách na terase nebo balkóně, také 
holomráz citlivé dřeviny silně poškozuje, 
proto je třeba vědět, které  rostliny je 
vhodné na zimu umisťovat do bezmrazých 
prostor s dostatkem světla.
Za bezmrazých  dnů můžeme začít 
s průklestem u okrasných dřevin, ale pozor, 
u keřů kvetoucích na jaře odstraňujeme 
pouze suché a odumřelé výhony, pokud 
si nejsme jisti, je vhodné počkat s řezem 
až na předjaří.
Přihnojujeme kompostem, rozleželým 
hnojem, popřípadě průmyslovými hnojivy. 
Pokud močůvkujeme, pak na sníh, nikoli 
na zmrzlou holou půdu.
Odstraňujeme starou odumřelou borku, 
mechy a lišejníky  na kmenech a kosterních 
větvích na předem připravenou plachtu, 
odstraněný odpad spálíme.
Můžeme začít s řezem starších stromů 
jabloní a hrušní, které  jsou zanedbané, 
nebo které mají malé přírůstky.  
Odstraňujeme  hlavně křížící se,  zahušťující, 
převislé a odumřelé větve. U stromů, které 
vykazují větší roční přírůstky než 30 cm, 
ponecháme provádění řezu na období 
dubna. Případné brzké provádění řezu 
u těchto stromů v období ledna až března 

vede k malé plodnosti, vyprovokování 
velkých přírůstků v následující vegetaci 
a  fyziologických poruch u plodů.
Pravidelně kontrolujeme stav oplocení, 
případně opravíme zjištěné závady.
V bezmrazých dnech můžeme odebírat 
rouby z jižní části zdravých stromů. 
Na odebírané rouby nesaháme v žádném 
případě holou rukou. Rouby označené 
jmenovkou zakládáme do vlhkého písku 
v chladném sklepě, nebo je můžeme uložit 
na severní straně budov.
Přikrmujeme užitečné ptactvo, které mimo 
jiné plní v zahrádce funkci regulátora 
hmyzích škůdců. Mezi nejužitečnější patří 
všechny druhy sýkor, které za vegetace  
v době krmení mláďat sesbírají denně 
takovou hmotnost hmyzu, kolik samy  
váží. Ke krmení sýkor je velmi vhodné 
slunečnicové semínko. 
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UKRADENÁ VODA

Stalo se před několika lety, že můj známý - elektrikář - byl 
pozván do věže kostela sv. Michaela ve Křemži, aby se 
podíval na stav věžních hodin. Ty se často zastavovaly  
a byly na věži spíše doplňkem než ukazatelem času. Protože 
byl osloven v mé přítomnosti, využil jsem příležitosti  
a do věže se šel podívat také.  Naskytl se nám nepěkný 
pohled. 
Mrtví vyschlí holubi a jimi vyprodukované guáno, vše pokryté 
prachem. Nekrytý mechanizmus hodin včetně jeho zastaralého, 
byť elektrického pohonu, byly hlavními důvody, proč se hodiny 
tak často zastavovaly. Verdikt elektrikáře zněl nekompromisně - 
stroj včetně pohonu je nutno vyměnit. A tak se také stalo. Dnes 
je možné si vyčištěný a zrestaurovaný mechanizmus prohlédnout 
v zasklené vitríně v budově úřadu městyse.
Starý hodinový stroj byl nahrazen novým od pražské firmy Hainz. 
Tato firma od svého založení roku 1836 vyrobila přes tři sta 
věžních hodin ukazujících čas v mnoha městech Evropy. Ty ve věži 
křemežského kostela jsou řízeny rádiovým signálem, jehož vysílač 
s dosahem až 2 000 km stojí nedaleko Frankfurtu nad Mohanem 
v Německu. Srdce atomových hodin garantuje odchylku menší 
než jednu sekundu za milion let. Pokud se něco mechanicky 
neporouchá, lze se na ně plně spolehnout. Stojí za zmínku, že 
roku 1866 se zakladatel této firmy se svým synem postarali  
o rekonstrukci pražského orloje.
Využili jsme nabídky prohlédnout si shora klenbu nad lodí kostela 
včetně trámoví střechy a nakonec jsme byli pozváni, abychom 
se v kostele podívali do míst, kam se věřící často nedostanou. 
Náš průvodce, Ing. Mejzlík, se nás zeptal, zda jsme někdy slyšeli 
o ukradené vodě. Protože jsme shodně odpověděli záporně, 
zavedl nás za oltář a ukázal na starý náhrobní reliéf zobrazující 
muže ve zbroji v životní velikosti. K částečnému sešlapání reliéfu 
došlo vlivem jeho původního umístění na podlaze kostela.  
Pod náhrobní deskou se nacházel hrob Jana Častolara z Dlouhé 
Vsi. Deska je dnes osazena ve zdi za pravou stranou oltáře. Náš 
průvodce nám prozradil, že mlynáři, když tudy procházeli ofěrou, 
plivali na postavu vytesanou v kameni. Tento nepěkný a zvláštní 
zvyk tradovaný do dob, kdy naposled zazněl klapot mlýnů 
na Křemežském potoce, byl prý odůvodněn ukradením vody 
z Křemežského potoka. 
Popsané chování za oltářem mne zarazilo. Pravda, lidé to dělávají, 
že před tvářemi těch, kteří jsou nad nimi, se klanějí, ale za jejich 
zády se chovají neurvale. Ale v kostele? 
Zda měli návštěvníci kostela důvod se takto chovat, jsem se 
pokusil zjistit jednoduchým způsobem. Je nebo bylo vůbec 
proveditelné vodu z Křemežského potoka odvést k Březovickému 
rybníku a od něho dále po proudu Střemilského, posléze 
Třebovického a nakonec Chvalšinského potoka, aby na nich 
poháněl mlýny včetně těch na Polečnici? Ta vyvěrá na jižním 
svahu skoro tisíc metrů vysokého Příčníku, zatímco ten Křemežský 
na severní straně Chlumu. Navíc jsou oba prameny vzdušnou 
čarou vzdáleny přibližně osm kilometrů. A co víc, mezi nimi leží 
vrcholy zmíněného Příčníku (961 m), Nad Myslivnou (1008 m)  
a Chlumu (1191 m). Polečnice, v Českém Krumlově zvaná po staru 
Chvalšinský potok, ústí do Vltavy pod Jelení zahradou na severní 
straně zámku a ten Křemežský o několik kilometrů po proudu 
řeky pod Dívčím kamenem. 
Než se vydáme do míst, kde k údajnému oddělení vody mělo 
docházet, musíme si přiblížit dvě věci.

Tou první je výraz ofěra. Co to je? Tento výraz je odvozen  
od latinského offertorium - obětování. Jsou to dary, jimiž věřící 
přispívají na církevní účely. Při ofěře, která se konala při větších 
církevních svátcích, věřící poté, co přijali zapálenou svíci, zašli 
po levé straně za oltář.  Zezadu jej obešli a vycházeli po jeho 
pravé straně. Zde odevzdali svůj peněžitý dar do připravené 
pokladničky. Mohli kostelu darovat i nepeněžní dar např.  
ve formě svíce položené na oltář. Použil jsem minulého času, 
protože přibližně od 50. let minulého století se v křemežském 
kostele ofěrou již nechodí. Omlouvám se praktikujícím 
návštěvníkům kostela, kteří to znají. Poznámka má ozřejmit, při 
jaké příležitosti se farníci dostávali ke zmíněnému náhrobnímu 
kameni.
Druhá záležitost se týká jisté nesrovnalosti spočívající v různém 
pojmenování potoka protékajícího po jižním okraji Křemže. 
Ten od dnes upraveného a označeného pramene na severním 
svahu Chlumu nese pojmenování Markovský potok. Pod Ktiší 
se mu dostává pojmenování Rybářský, posléze se jmenuje 
Dobročkovský, v okolí Brloha je to potok Brložský a nakonec jako 
Křemežský opouští křemežské údolí a předává svoji vodu Vltavě.
Nesrovnalost je nápadná, když porovnáme jednotlivá 
pojmenování. Všechna jsou odvozená od míst, kudy potok 
protéká. Až na jedno. Potok Rybářský. Proč Rybářský, když je 
v těchto místech tak malý, že o lovu nebo dokonce chovu ryb sotva 
může být řeč? Zdůvodnění, kterého se mi dostalo, je odvozeno od 
přirozené lidské chybovosti. Ten původní název, který lze najít ve 
starých mapách, zní Ktišský potok. Staré mapy jsou popisovány 
v německém jazyce a často ve švabachu. Potok nesl pojmenování 
Tischer Bach (Ktiš, německy Tisch, Bach - potok). Stačila malá 
nepozornost při opisování nebo rozmázlé písmenko či kapka 
inkoustu a psací písmeno T se snadno chybně přečetlo jako F. A 
již tu byl místo Ktišského potoka potok Rybářský -  Fischer Bach 
(německy Fisch - ryba). A tento název zůstal zachován dodnes.
Zpátky však k prodané (nebo ukradené?) vodě. Jestli je pravda, 
že dle kroniky a tvrzení pamětníků byla v prostoru Ktiše voda 
odváděna, měla by zde zůstat nějaká stopa. Když ano, tak kde ji 
hledat? Pomoc nám nabídla kniha Kronika obce Ktiš na Šumavě 
(originální název Chronik der Gemeinde Tisch im Böhmerwald), 
jejíž překlad zajistila skupina místních nadšenců sdružujících  
se pod názvem Spolek Bartoloměj. V něm je možné se dočíst, že 
pod Ktišským mlýnem bylo před staletími vybudováno umělé 
koryto, které odvádělo vodu přes rozvodí u Březovíku z Ktišského 
potoka do chvalšinského údolí. Toto koryto bylo majiteli 
Brložského mlýna nazváno jako Ukradená voda. Dle kroniky 
poslední Rožmberk Petr Vok, aby udělal přítrž dlouhotrvajícím 
svárům mezi mlynáři, prý nechal v místě rozdělení vody 
zabudovat kamennou desku se stejně velkými otvory,  
aby se voda spravedlivě rozdělila. Tolik kronika. 
Osobně se nemohu srovnat s představou, jak tyto otvory 
plnily své funkce při větším průtoku po průtržích mračen či při 
rychlejším tání sněhu na jaře. Na tuto otázku by mohl poskytnout 
odpověď průzkum provedený na místě. Nabízí se myšlenka,  
že byla svedena do původního koryta.
Vydal jsem se spolu se znalcem tamní oblasti Jaromírem Švarcem z 
Brloha pod zmíněný, dnes již nefunkční mlýn. Využili jsme období 
po zimě, kdy stará tráva je polehlá a nová ještě nestačila vyrašit. 
Nově narovnaný potok nyní probíhá přibližně o patnáct metrů 
blíže ke starému mlýnu než původní koryto. Pod vyvrácenými 
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V pátek ráno, 23. června 1967, když jsem šel do školy do Křemže 
(do sedmé třídy), viděl jsem pád stíhačky s výraznou stopou 
kouře a následným výbuchem a otevření padáku a klesání pilota 
na něm. Také jsem zahlédl blýskavý rotující předmět, překryt 
kabiny. Dlouhá léta jsem se nedozvěděl, co se konkrétně stalo. Že 
to byla stíhačka Mig 21, jsme s kamarádem Jirkou věděli ihned. 
Mig 21 jsme znali z časopisu L+K (Letectví a kosmonautika).
Až kniha Miroslava Irra Mig-21 jedenadvacítka z roku 2008 
přináší stručnou zmínku o havárii se jménem pilota a fotkou trosek.
Od stejného autora je další kniha Příběh jižní eskadrony z roku 
2014, kde je havárie také popsána velmi stručně, stejná fotka 
trosek, navíc však s fotkou pilota mjr. Milana Průdka a barevným 
bokorysem stíhačky Mig 21.

HAVÁRIE LETOUNU MIG 21 NA KLUKU

stromy a keři lze v korytě zahlédnout mezi vymletými kořeny 
několik opracovaných kvádrů. Odtud je voda odvedena do 
upraveného koryta, odkud napájí dva rybníky. Ten spodní je 
v současné době upravený jako koupaliště. Původně tekla voda 

rovnou do horního rybníka. Zbytek vody spolu s přepady rybníků 
se vrací do původního koryta potoka a míří k Dobročkovu a dále 
k Brlohu.

pokračování v příštím čísle

1.Ktišský mlýn dnes

4. Pohled ze stejného místa směrem k rybníkům3. Pohled na Ktišský mlýn z místa, kde se voda rozdělovala

2. Nové koryto, náhon na Ktišské rybníky

- PERE -
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Na jiném místě knihy Příběh jižní eskadrony je zachycena 
souvislost s ranním vzletem dvojice stíhaček. Miroslav Irra to 
popisuje takto: „Tuto epizodu s nečekaně dramatickým závěrem 
zachytil s lehce humorným nádechem kronikář 2. letky. „Celá 
letka byla dva dny v očekávání, kdy vypukne LTC sboru (letecko-
taktické cvičení). Až se 19. června v 19.00 hod konečně dočkala. Byl 
vyhlášen poplach a během 15 minut zaujala letka pohotovost č. 1. 
Pak nastala v historii neočekávaná věc. Letka jako jeden muž byla 
komisí zničena. Smutně jsme přihlíželi, jak jiní soudruzi vzlétají, aby 
ničili nepřítele. Nám nastaly dva dny volného času, kterého jsme 
využili ku zvelebení učebny. Pouze poručík Lagron, muž určený k 
zániku, seděl celou dobu v radiáku a to vše bez vlídného slova. Na 
závěr cvičení byla letka oživena a nasazena do závěrečných bojů bez 
valných úspěchů. Ve čtvrtek ráno byl všemi válčícími jednotkami, 
nevyjímaje komisaře, očekáván závěr cvičení. Z přebytku času jsme 
kartovali, přičemž jsme byli vyrušeni milou zprávou s. Cílka, který 
pravil: V 08.00 hod bude ukončeno cvičení mohutným atomovým 
výbuchem, který vše na letišti zničí, a tím skončí cvičení. To řka, 
odjel. V 7.45 hod odstartovala dvojice MiG-21PF k záletu lokátoru. 
Provedli jeden průlet nad letištěm, za několik minut nato volá Láďa 
Zíka: Spadla mašina. Samozřejmě byl dořván, protože on vždycky 
ví všechno první, ale zjistili jsme, že to bylo skutečností. Asi 500 m 
severně od vrcholu Kluk rostl atomový hřib, kouř z trosek letounu. 
Rázem všechno zmlklo, hledala se na obloze bílá kopule padáku, na 
kterém se měl snášet zachráněný pilot. Napětí rostlo, je živý nebo ne? 
Okamžitě se zjistilo, že to má být major Průdek. Najednou se ozval 
výkřik: Tamhle je - visí. Všichni byli zajedno, Cyrda je pašák. Okamžitě 
se zorganizovala záchranná akce pilota, který spadl do lesa na jižní 

svah kopce. Ale jaké bylo naše překvapení, když při tak vážné situaci 
přijel osobní GAZ s nezjištěným náčelníkem, který s nasazením 
života a mávaje maskou vyhlašoval atomový úder s chemickým 
napadením. Ovšem velmi brzo se zjistilo, že šlo o omyl, a že to byla 
zbytečná horlivost malého českého člověka. Sanitní auto, které 
jelo na pomoc, ujelo asi 1000 m a zničilo hnací agregát, čímž další 
záchranné akce se děly živelně. Naše letka se vydala s vysílací stanicí 
a Pragou V3S za Cyrdou Průdkem samostatně. Když jsme dojeli na 
místo dopadu, tak Cyrda byl již obklopen nejrychlejšími zachránci. 
Cyril s čvaňhákem v hubě nám šel vstříc a určitě mu bylo tak dobře 
jako nám, když jsme mu všichni mohli na pevné půdě podat ruku. 
Snímek pořídil náš pohotový válečný zpravodaj Rosťa Sáček. Zbývá 
snad jen dodat, že k této havárii došlo 23.6.1967.“ Tolik Miroslav Irra 
na str. 184.
V knize Ocelový hřebec Mig 19 od Libora Režňáka z roku 2017  
je havárie popsána na str. 508 úředně.

„Dne 23. června 1967 došlo u čs. vojenského letectva k další 
katapultáži, tentokrát stoprocentně úspěšné. Z letounu Mig-
21 t.č. 0405 se vystřelil mjr. Milan Průdek, příslušník 1. slp České 
Budějovice. Pilot se na „čísle“ vracel k základně, když vedoucímu 
ohlásil dým v kabině a pokles otáček motoru. Spěšně vysunul 
podvozek a dále klesal na přistání, jenže rozvoj závady byl 
rychlejší. Letoun „drnčel a vibroval“, na havarijním table T-10 
se rozblikala červená signálka „Požár“. Černý dým za letounem 
potvrdil i vedoucí dvojice a pilot již na nic nečekal. Zmáčknul 
madla opěradel, čímž byl z nebezpečí nadobro vymrštěn. 
Na padáku nezraněn přistál v prostoru kóty 727 Kluk, 12 km 
jihozápadně od Českých Budějovic. Příčina zadření motoru R-11 
byla v nedodržení výrobních či montážních tolerancí ložiska 
rotoru nízkého tlaku. První „jedenadvacítky“ nebyly po technické 
stránce právě nejspolehlivější. Mjr. Milan Průdek se zachránil, 
zatímco ppor. J. Kohout jen před týdnem ve stejné situaci 
zahynul…“ tolik autor M. Režňák.
Místo havárie bylo tehdy důkladně vyčištěné. Přesto ještě dnes 

se na Kluku dají nalézt drobné 
fragmenty stíhačky Mig 21 v.č. 
0405, která tam havarovala 
23.6.1967 ráno před osmou 
hodinou.

Václav Bürger
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA
Vážení dárci,
i letos k vám přicházejí tři králové. Jako vždy přinášejí radost a boží požehnání, netradiční okolnosti však vyžadují netradiční 
řešení, a proto koledníci dorazili i v online podobě. Jejich cíl zůstává stále stejný – i letos chtějí spolu s vámi pomoci lidem 
v nouzi.

Tři krále i dárce hlídá PES
Pandemie nemoci covid-19 a související přijatá opatření posouvají Tříkrálovou sbírku do online prostoru. Koledníci hledají způsob, 
jak přinést do domácností po celé České republice požehnání a neohrozit přitom zdraví lidí, kteří do sbírky – mnohdy již pravidelně – 
přispívají. Aktuálně přijatá opatření navíc ani nedovolují uskutečnit koledu v její tradiční podobě a vyjít do ulic. Od 1. do 24. ledna 2021 
se proto tři králové připravili na koledu virtuální.

Víme, že někomu nemusí vyhovovat on-line systém, proto jsme přemýšleli o řešení, které by bylo vyhovující, podařilo se nám 
domluvit několik míst, kde budou umístěny tzv. statické pokladničky a bude možné do nich přispět během pracovní doby těchto míst.  
Bude zde připravena i svěcená křída, kalendářík a obvyklý cukr.

Pokladničky najdete do 24. ledna 2021 na těchto místech:
Kostel sv. Michaela archanděla, Náměstí, Křemže
Obecní úřad Křemže, Náměstí 35, Křemže
Obecní úřad Holubov, Holubov 35
Obecní úřad Brloh, Brloh 23
Česká pošta, Náměstí 14, Křemže
Železářství Iška, Budějovická 81, Křemže
Květinová Síň Bromelia, zásilkovna, Náměstí 7, Křemže
Koloniál Pelech Jiří, Holubov 248
Restaurace Pod Kletí, Holubov 35
Potraviny Coop, Brloh 56

Rádi bychom moc poděkovali všem místům za možnost umístění pokladničky a za velikou vstřícnost. 
Pokud se změní epidemická situace na PES 4, stále počítáme s tím, že naši koledníčci vyrazí k vašim dveřím.

On-line příspěvky
Letos poprvé lze přispívat také přímo na webu Tříkrálové sbírky www.trikralovasbirka.cz, kde bude až do 30. dubna otevřena aplikace 
online kasička. Pokud chcete pomáhat přímo u nás, pak po zadání darované částky zadejte PSČ 38203, případně 38206, příspěvek  
se připíše pod České Budějovice DCH, kde jsme registrováni (Křemže, Holubov, Brloh). Ta bude na stránkách až do 30. dubna.
Sbírka je otevřená celoročně – přispívat lze bankovním převodem na účet 66008822/0800 u České spořitelny, variabilní symbol pro 
záměry letošní sbírky na našem území je 7772001. Lze přispět i on-line kartou na www.darujeme.cz. 

Současná situace nás podněcuje ke kreativitě i v této již tak tradiční tříkrálové sbírce. Doufáme, že si najdete pro Vás ten 
nejvhodnější způsob a zůstanete nám věrni.

Děkujeme za Vaši štědrost.
Helena Čížková, Alena Nováková
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Od             měsíčně

Žádné datové limity

Instalace do 48 hodin

Žádné smluvní závazky

Nejmodernější technologie

Skvělá odezva při online hraní

Vhodné i pro velké firmy

150,-

HD TELEVIZE

Funguje na TV, PC, tabletu i mobilu

Sledování pořadů až 7 dní zpětně 

Výběr z více než 100 kanálů

PANELOVÉ DOMY:

INSTALACE ZDARMA

další informace na

WWW.AAGNETH.CZ

nebo na tel.

389 60 20 50

RODINNÉ DOMY:

ANTÉNA ZDARMAPŘIPOJENÍ K INTERNETU

NOVÉ TARIFY
až 100 Mbit/s

Poprvé se Hennessey Venom F5 představil na SEMA SHOW 
v Las Vegas. Venom F5 nahrazuje model Venom GT, který 
byl poprvé představen v roce 2010 a naposledy vyroben byl 
na začátku letošního roku. Venom F5 je označení pro stupeň 
tornáda Fujitovy stupnice, přičemž tornádo dosahuje rychlosti 
od 512 km/h do 519 km/h. 
Venom F5 byl vyroben pro pokořování vysokých rychlostí 
a to přesně, aby pokořil rychlost 300 mil v hodině (482,8 km/h). 
Monokok vozu byl vyroben z uhlíkových vláken, kde je uložena 
dvojice turbodmychadel a přeplňovaný vidlicový osmiválec 
o objemu 7,4 litru, který produkuje výkon 1193 kW (1621 koní) a 
točivý moment 1762 N.m. Všechen výkon se přenáší na zadní kola 
skrze sedmistupňovou sekvenční převodovku. Na přání je možné 

instalovat manuální převodovku.
Venom F5 je nejen nesmírně rychlý, ale také velmi lehký, váží 
pouhých 1338 kg. Díky svému tvaru také aerodynamický. 
Pro Venom GT byl uváděn koeficient odporu vzduchu 0,44, 
pro Venom F5 je uváděn koeficient 0,33. Hlavním konkurentem 
pro Venom F5 je Bugatti Chiron který má odpor vzduchu 0,38.
Zajímavou výbavu tvoří na GPS založená kontrola trakce, které 
se bude nastavovat podle okruhu, na kterém se nacházíte. 
Systém dopomáhá pro dosažení těch nejlepších časů. Nechybí 
ani Nürburgring.
Hennessey vyrobí pouze 24 kusů a cena základního modelu 
je 1 600 000 dolarů (zhruba 35,5 milionu Kč).

-MB- /14 let/

ZAJÍMAVOSTI ZE SVĚTA MOTORŮ - HENNESSEY VENOM F5  [ HENESEJ ]
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Na začátku prosince, jen co to opatření dovolila, začala 
mužům a žákům zimní příprava. 

Muži založili svou přípravu především na běhu, i z důvodu 
rekonstrukce fotbalového hřiště. Od ledna by měly následovat 
tréninky na umělé trávě v tréninkovém centru Složiště  
a naplánovaná jsou také přátelská utkání, konkrétně proti týmům 
Ledenic, Chvalšin, Zlivi a Jankova “B“. Věří, že svou poctivou zimní 
přípravu zužitkují při prvním mistrovském utkání na Složišti,  
které se má uskutečnit 6. března 2021 proti týmu Malont.
Žáci situovali svou přípravu do sportovního areálu Němcalka, 
kde trénovali v rámci dodržování stále se měnících covid 
pravidel po několik sobotních dopolední. Dále se mohli v týdnu 
účastnit dobrovolných „hracích“ tréninků a využít možnosti 
organizovaného běhu večerní Křemží. Na celé přípravě žáků 
bylo vidět, že dětem intenzivní pohyb moc chybí, protože se na 
tréninkové jednotky scházely v „přípustném“ hojném počtu.
Trenéři by od ledna rádi do tréninků zapojili již všechny kategorie 
mládeže, pokud to počasí a aktuální covid situace dovolí.
Rekonstrukce hřiště probíhá dle plánu, dosud byly provedeny 
velké terénní úpravy včetně kultivace části za hřištěm. 

Klidný a ve zdraví prožitý rok 2021 přeje všem SOKOL KŘEMŽE 
KOPANÁ, z.s.

-pr-
-bv-

ZIMNÍ PŘÍPRAVA MUŽŮ A MLÁDEŽE
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Individuální trénování a „Listopadová třicítka“

Na konci října bylo jasné, že ani v listopadu nebudeme moci 
společně trénovat, přemýšlela jsem tedy, co dětem připravit, 
aby je to bavilo a zároveň aby pořádně potrénovali, tak jsem 
pro ně připravila výzvu na celý měsíc – „Listopadovou třicítku“. 
Cílem této výzvy bylo především dostat děti každý den ven, aby 
si odpočinuly od počítače a distanční výuky. Zadání bylo velice 
jednoduché, každý den minimálně 30 minut venkovní aktivita, 
chůze, běh nebo jízda na kole a v každé disciplíně pokořit 30 km. 
Už během pondělí 30. listopadu začaly do naší WhatsAppové 
skupiny „skákat“ výsledky, musím říct, že jsem byla velice mile 
překvapena. Do výzvy se zapojily téměř všechny děti z oddílu. 
Dospělí se také přidali. Někde se výzvou bavily celé rodiny. Několik 
rodičů řeklo, že jsou moc rádi za takovou výzvu, protože díky 
tomu jejich děti byly pravidelně každý den venku. Vyhodnocení 
ale nebylo úplně jednoduché, protože některé děti výzvu plnily, 
ale neměly měřící zařízení, takže počet kilometrů byl jen odhad, 
jiné děti výzvu plnily, ale nevedly si přesné záznamy. Přesto si 
myslím, že všichni zaslouží velikou pochvalu!
Výsledky jsou opravdu zajímavé! Do výzvy se zapojilo 21 dětí, 

od těch nejmenších až po ty 18leté. Dospělých členů oddílu  
se zapojilo také dost, své výsledky jich poslalo 7. Všichni si zaslouží 
odměnu a snad se podaří během ledna na nějakém tréninku 
výzvu vyhodnotit.
A jak to vypadá v číslech? Děti v součtu ušly 1286 km, uběhly 
162 km, na kole ujely 238 km a na koloběžkách najezdily 154 km. 
Dospěláci v součtu ušli 376 km, uběhli 422 km a najezdili 300 km 
na kole, 15 km na koloběžce a 18 km na inline bruslích. Super 
výsledky a veliká gratulace!
V prosinci se některé děti pomalu vracely do škol a zdálo se, že 
se budeme moci také vrátit k „normálním“ tréninkům. Bohužel 
situace byla složitá, a tak jsme vyhlásili další měsíční výzvu, 
tentokrát zaměřenou na venkovní aktivitu, posilování a kardio 
trénink a prohlubování OB vědomostí. Už se těším na výsledky!
Uvidíme, co nás čeká v lednu, jestli společné trénování  
anebo další individuální výzva.

Za oddíl orientačního běhu přeji všem do nového roku 2021  
vše dobré, především pevné zdraví!

Alena Nováková

TJ SOKOL KŘEMŽE ODDÍL ORIENTAČNÍHO BĚHU
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MC Křemílek - program na leden
Náměstí 7, Křemže, Mgr. Alena Nováková 603 586 747

mc.kremilek@centrum.cz www.kremilek -kremze.cz

 

Klub pro maminky s dětmi je otevřen
každé úterý od 9:00 do 11:00 a každý čtvrtek od 9:00 do 11:30.

 

Přijďte si pohrát, zacvičit s písničkou, malovat a tvořit. Vstupné: 30 Kč dospělý, děti zdarma.

PRVNÍ NÁVŠTĚVA ZDARMA!

www.kremilek ‑kremze.cz / MC Křemílek, Dům služeb, Náměstí 7, Křemže

V lednu bude mateřské centrum otevřeno podle 
aktuální epidemiologické situace.

O tom, zda je otevřeno, se dočtete na stránkách 
mateřského centra nebo na Facebooku.

Naše společné výtvarné čtvrtky pokračují! Pokud se nebudeme moci 
potkat na společné tvoření, pak budu vkládat výtvarné nápady 
a inspirace pro domácí tvoření na FB Mateřské centrum Křemílek 

Tvoření pro radost – roztomilí tučňáci

Pro lednové tvoření jsem vybrala tyto roztomilé ptáky ve fráčku. 

Nejprve celou stránku pro větší pevnost podlepte papírem. Potom vystřihněte 

jednotlivé díly. Buď můžete slepit jednotlivé díly, nebo si nechat tučňáky 

jako skládačku, nakreslit si další šály a čepice a děti je pak mohou tučňákům 

měnit. Během tvoření vyprávějte dětem zajímavosti ze života tučňáků.

Přeji všem příjemné chvíle u společného tvoření.

Mgr. Alena Nováková
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Mám pro Vás jednu veselou zprávu v neveselé koronavirové době 
a to, že stále vycházejí knížky. I ty, co své čtenáře potěší a dovolí 
jim na chvíli zapomenout na svět okolo a různá trápení. Takovou 
je i nová knížka českokrumlovských pověstí a příběhů, které ještě 
nikde nebyly publikovány, a která nese název O čem si vyprávějí 
krumlovští andělé. Měla být slavnostně pokřtěna po andělském 
průvodu panem režisérem Strachem, ale nemohl se uskutečnit 
ani křest, ani besedy v knihovnách. Ale to nevadí, i tak se můžete 
seznámit s dalšími anděly, kteří na rozdíl od Petronela, který tu byl 
jenom na návštěvě, v Krumlově bydlí.
Vydejte se spolu s nimi objevovat skryté či pozapomenuté příběhy, 
které se v Krumlově odehrály před několika stoletími a nebo jen 
pár lety. Chcete je i vy zaslechnout? Dozvíte se od kdy a proč jsou 
v Krumlově pro něj tak typičtí medvědi, kdo hrál na klavír, který se 
našel v domě staré dámy a kam se poděla vzácná socha, po které 
měli pátrat místní četníci. Jakou sílu v sobě musí najít člověk, 

který bojuje s nepřízní osudu jako drobná princeznička, vlastně 
kněžna, která čekala na zázrak? A stal se? A také, jak to doopravdy 
bylo se synem císaře Rudolfa II., který pobýval na místním zámku 
a proč se v jedné komnatě objevuje i po letech krev. Knížka má 
barevné ilustrace, ale není to jen kniha určená pro děti, je to  
i poučné čtení pro dospělé, kteří se dozví více o Krumlově a často 
i to, co vůbec netušili.
Pokud si kniha najde své čtenáře, chystá místní autorka  
i příběhy a pověsti z Podkletí. Více o knize najdete na webu:  
www.krumlovstiandele.webnode.cz.

Knihu koupíte buď se slevou přímo u autorky nebo v železářství 
v Křemži či v květinářství Bromelia v Křemži. Další místa,  
kde knížku koupíte, jsou na internetu.

Irena Vacková

NOVÁ KNÍŽKA KRUMLOVSKÝCH PŘÍBĚHŮ A POVĚSTÍ
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SPOLEČNOST

 

•  KONSTRUKTÉR CAD

•  TISKAŘ NA OFSETOVÉM STROJI

•  SEŘIZOVAČ VÝSEKOVÝCH

    A LEPÍCÍCH STROJŮ

•  ELEKTROMECHANIK

•  PŘÍPRAVÁŘ MIMOSTROJE

•  DĚLNÍK VE ZPRACOVÁNÍ

Aktuálně hledáme nové kolegy na tyto pozice (Ž/M):

C H C E Š  Z M Ě N I T  P R Á C I  A  R E A L I Z O VAT  S E ?
C H C E Š  P R A C O VAT  N A  N E J M O D E R N Ě J Š Í C H
T E C H N O LO G I Í C H  V  P O LYG R A F I C K É M  P R Ů M Y S L U ?
TA K  P R ÁV Ě  T E B E  H L E D Á M E ! ! !

V případě, že Tě pozice zaujala pošli nám životopis na
personalni@grafobal.cz

a my se obratem ozveme! Další informace na
www.grafobal.cz
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KŘEMEŽSKO – měsíčník | VYDÁVÁ – Městys Křemže, Náměstí 35, 382 03 Křemže, www.kremze.cz, DIČ: CZ00245950
ZODPOVÍDÁ – J. Troup, J. Boršovský, O. Thámová, P. Resch, J. Mejzlík a P. Brtínský, J. Thám, B. Voráčková

MK ČR E 11574 | UZÁVĚRKA – 26. 12. 2020
TISK – Tiskárna Posekaný, tel.: +420 602 177 947, www.posekany.cz | POČET VÝTISKŮ – 1.100 kusů

 Příjemné chvíle strávené luštěním vám přeje redakce.
Tajenka z minulého čísla: Mléčná dráha v prosinci jasná, příští rok úroda krásná. Výherci: Jaroslava Luschnigová, Luboš Milis, Jiří Bína

Ceny jsou k vyzvednutí v sekretariátu Městyse Křemže. Další správné vyluštění zasílejte na mail: kremezsko@kremze.cz


